CNN News Highlights — China Drills

| 1) Coast Guard | ı 2) key partı | ners 3) | large-scale milita | ry drills | 4) snow of | support | 5) tens | ions | 6) turmoii | | | |
|--|-------------------|------------|--------------------|------------|---------------|-------------|------------|------------|--------------|--|--|--|
| Let's get to it. V | Ve start with ir | ncreasing | for one | e of the | United Stat | es' | , Taiwan | . Taiw | an's | | | |
| Let's get to it. We start with increasing for one of the United States', Taiwan. Taiwan's President Lai Ching-te visited the island's in a as with China continue to rise. It was in | | | | | | | | | | | | |
| | | | | | | | | | | | | |
| response to China held last week in the Taiwan Strait, a narrow body of water that surrounds Taiwan and separates it from mainland China. | | | | | | | | | | | | |
| | | | | | | | | | | | | |
| 1) by force | 2) normalize | 3) self- | governing | 4) sim | ulated a blo | ckade | 5) strain | ing | 6) strategy | | | |
| China's military | exercises laste | | | | | | os, and co | oast gi | uard vessels | | | |
| that of the island. Analysts say China's general is to both keep Taiwan under pressure | | | | | | | | | | | | |
| and regular war games. | | | | | | | | | | | | |
| | | | | | | | | | | | | |
| And China's military exercises around Taiwan, which have increased in recent years, could be a way of | | | | | | | | | | | | |
| monitoring Tai | = | | | | | = | | | = | | | |
| ruling Chinese | | | | = | | | | _ | = | | | |
| and for a long t | | = | = | | | _ | | | | | | |
| if necess | | i that the | isiana mase a | c armin | ou with the | cillicae ii | iaiinana, | merae | 41116 | | | |
| 11 11000033 | ary. | | | | | | | | | | | |
| 1) condemned | 2) deep com | mercial | 3) maneuver | s //) si | gnificantly | 5) sound | ing the | 6) tec | hnological | | | |
| | and econom | | • | | fing up | alarm | | • | rhouse | | | |
| Authorities in T | | | | | | | orritorial | - | | | | |
| Authorities in Taiwan, a democracy of 24 million people, strongly reject China's territorial claims over it, | | | | | | | | | | | | |
| and the drills as an unreasonable provocation by Beijing, China's capital. | | | | | | | | | | | | |
| The United States has a robust unofficial relationship with Taiwan, as it is a leading democracy and a with whom the U.S. shares CNN's Will Ripley has more on what Taiwan's president pledges | | | | | | | | | | | | |
| | | | | Ripiey | ias illule ul | i Wilat Tai | waii s pi | esiuei | it pieuges | | | |
| to do in respon | se to Cillia s la | itest | • | | | | | | | | | |
| On Friday, that | arasidant of Ta | iwan lai | China to naid | d a vici+ | to the islan | d's Coost | Cuard u | horo l | ha thankad | | | |
| On Friday, the I | | | = : | | | | | | | | | |
| them for their s | = | _ | | | | | | - | | | | |
| the islan | | | | - | | | | | | | | |
| key role it playe | ea in the Joint s | Sworu-20 | 24B UTIIIS UTA | L SIIIIula | iteu a Taiwa | III DIOCKAC | ie earlier | LIIIS W | reek. | | | |
| 1) coercive | 2) detected | 3) gray 7 | one tactic | 4) intir | nidating | 5) online | frenzy | 6) 5: | anctioned | | | |
| This was the fir | - | | | | | _ | | | | | | |
| | | | | | | | | | | | | |
| ton vessel, one of 17 vessels that Taipei says it around its territorial waters during the drills. They | | | | | | | | | | | | |
| also say China's Coast Guard intruded into restricted waters near Taiwan's outlying Matsu Islands. | | | | | | | | | | | | |
| Now this is not | the first time | thic woor | that China's C | oost C | iard bas bas | | d by Tain | oi of r | alaying an | | | |
| Now, this is not the first time this year that China's Coast Guard has been accused by Taipei of playing an | | | | | | | | | | | | |
| increasingly large role in the island. It was back in February when China's Coast Guard actually | | | | | | | | | | | | |
| boarded a Taiwanese tourist boat, checked everyone's ID and detained them, giving people quite a scare | | | | | | | | | | | | |
| and sparking an here about the role of China's Coast Guard, something that Taipei has long referred to as a, non-military but nonetheless and intimidating force by Beijing. | | | | | | | | | | | | |
| to as a, r | non-military bu | t noneth | eless ar | nd intin | nidating forc | ce t | oy Beijing | ξ. | | | | |
| 4) | | 2\ | -1: | 1- A | \ | 5 \ | | [C) | 1- | | | |
| 1) confrontation | | | disputed shoa | |) locals | 5) propa | | | essels | | | |
| In addition to the Coast Guard activities near Taiwan, they posted a image showing the track of the | | | | | | | | | | | | |
| that encircled this self-governing democracy that appeared to be in the shape of a heart. In fact, Chinese propaganda even referred to Taiwan as sweetheart, seen as by some | | | | | | | | | | | | |
| Chinese propag | ganda even refe | erred to 1 | aiwan as swe | ethear | ., seen as | by so | me | _ • | | | | |
| | | | | | | | | | | | | |
| It's not just hap | - | | | | | China's C | oast Gua | rd and | t other | | | |
| Coast Guards, particularly in the Philippines, over there. | | | | | | | | | | | | |

Translation

讓我們來看看吧。我們首先來關注美國重要合作夥伴之一——台灣,局勢愈加動盪。台灣總統賴清德訪問了該島的海岸巡防隊,表達了支持,因為與中國的緊張局勢持續升級。這是對中國上週在台灣海峽進行大規模軍事演習的回應。台灣海峽是一條圍繞台灣並將其與中國大陸分隔開的狹窄水域。

中國的軍事演習持續了一天多,涉及戰鬥機、無人機、軍艦和海岸巡防船,模擬對這個自治島嶼的封鎖。分析人士指出,中國的總體策略是保持對台灣的壓力,同時讓例行軍事演習正常化。

而且,中國在台灣周邊的軍事演習在近年來增加,這可能是監測台灣反應的一種方式,同時也在消耗台灣的軍事資源,例如老舊的戰鬥機機隊。中國執政的共產黨一直認為台灣是其領土的一部分,儘管從未統治過台灣,並且長期以來宣稱這座島嶼必須與中國大陸統一,必要時甚至會動用武力。

台灣當局強烈拒絕中國對其領土的主張,並譴責這次演習是北京的無理挑釁。台灣是一個擁有 2400 萬人口的民主國家。美國與台灣保持著強有力的非正式關係,因為台灣是一個領先的民主國家和科技強國,與美國有著深厚的商業和經濟聯繫。CNN 記者 Will Ripley 將報導台灣總統對中國最新軍事行動的應對承諾。

上週五,台灣總統賴清德訪問了該島的海岸巡防隊,感謝他們的服務,並承諾在未來七年內建造 11 艘新的海巡艦艇,顯著加強該島的海岸防禦能力。目前,台北已對中國海岸巡防隊發出警告,強調其在本週模擬台灣封鎖的「聯合利劍-2024B」演習中的關鍵作用。

台北表示·這是中國海岸巡防隊首次對台灣進行全面包圍·包括使用一艘 1.2 萬噸的艦艇·這是台北表示在演習期間在其領海周圍偵測到的 17 艘艦艇之一。他們還指出·中國海岸巡防隊進入了台灣外島馬祖列島附近的限制水域。

今年以來,這並不是中國海岸巡防隊第一次被台北指控在恫嚇該島中扮演越來越大的角色。早在今年二月,中國海岸巡防隊實際上登上了一艘台灣的觀光船,檢查所有人的身份並拘留他們,這讓人們驚恐不已,並在台灣引發了網絡狂潮,關於中國海岸巡防隊的角色,台北長期以來將此稱為灰色地帶戰術,這是一種非軍事但仍然具威脅和強制性的力量,受北京授權進行。

除了在台灣附近的海岸巡防活動,他們還發布了一張宣傳圖,顯示包圍這個自治民主國家的艦艇的航線,航線似乎呈現出一個心形。事實上,中國的宣傳甚至稱台灣為「甜心」,這被一些當地人視為令人不安。

這不僅僅是在台灣發生的事。中國海岸巡防隊還與其他國家的海岸巡防隊,特別是在菲律賓,就有爭議的淺 灘發生了對抗。



You can view this activity online at this link:

https://linguadox.com/2024/10/23/cnn-news-highlights-china-drills/

Answers

1) Coast Guard 2) key partners 3) large-scale military drills 4) show of support 5) tensions 6) turmoil Let's get to it. We start with increasing 6) turmoil for one of the United States' 2) key partners, Taiwan. Taiwan's President Lai Ching-te visited the island's 1) Coast Guard in a 4) show of support as 5) tensions with China continue to rise. It was in response to 3) large-scale military drills China held last week in the Taiwan Strait, a narrow body of water that surrounds Taiwan and separates it from mainland China.

1) by force 2) normalize 3) self-governing 4) simulated a blockade 5) straining 6) strategy China's military exercises lasted over a day, involving fighter jets, drones, warships, and coast guard vessels that 4) simulated a blockade of the 3) self-governing island. Analysts say China's general 6) strategy is to both keep Taiwan under pressure and 2) normalize regular war games.

And China's military exercises around Taiwan, which have increased in recent years, could be a way of monitoring Taiwan's responses while 5) straining their military resources, like an aging fleet of fighter jets. The ruling Chinese Communist Party views Taiwan as part of its territory, even though it's never controlled it, and for a long time has vowed that the island must be unified with the Chinese mainland, including 1) by force if necessary.

| 1 | .) condemned | 2) deep commercial | 3) maneuvers | 4) significantly | 5) sounding the | 6) technological |
|---|--------------|--------------------|--------------|------------------|-----------------|------------------|
| | | and economic links | | beefing up | alarm | powerhouse |

Authorities in Taiwan, a democracy of 24 million people, strongly reject China's territorial claims over it, and 1) condemned the drills as an unreasonable provocation by Beijing, China's capital.

The United States has a robust unofficial relationship with Taiwan, as it is a leading democracy and a

6) technological powerhouse with whom the U.S. shares 2) deep commercial and economic links. CNN's Will Ripley has more on what Taiwan's president pledges to do in response to China's latest 3) maneuvers.

On Friday, the president of Taiwan, Lai Ching-te, paid a visit to the island's Coast Guard, where he thanked them for their service, and pledged to build 11 new Coast Guard vessels over the next seven years,

4) significantly beefing up the island's Coast Guard defense at a time that Taipei is 5) sounding the alarm about China's Coast Guard, and the key role it played in the Joint Sword-2024B drills that simulated a Taiwan blockade earlier this week.

1) coercive 2) detected 3) gray zone tactic 4) intimidating 5) online frenzy 6) sanctioned This was the first full encirclement of Taiwan by China's Coast Guard, Taipei says, including using a 12,000-ton vessel, one of 17 vessels that Taipei says it **2) detected** around its territorial waters during the drills. They also say China's Coast Guard intruded into restricted waters near Taiwan's outlying Matsu Islands.

Now, this is not the first time this year that China's Coast Guard has been accused by Taipei of playing an increasingly large role in 4) intimidating the island. It was back in February when China's Coast Guard actually boarded a Taiwanese tourist boat, checked everyone's ID and detained them, giving people quite a scare and sparking an 5) online frenzy here about the role of China's Coast Guard, something that Taipei has long referred to as a 3) gray zone tactic, non-military but nonetheless 1) coercive and intimidating force 6) sanctioned by Beijing.

1) confrontations | 2) creepy | 3) disputed shoals | 4) locals | 5) propaganda | 6) vessels In addition to the Coast Guard activities near Taiwan, they posted a 5) propaganda image showing the track of the 6) vessels that encircled this self-governing democracy that appeared to be in the shape of a

It's not just happening in Taiwan. There have also been 1) confrontations between China's Coast Guard and

heart. In fact, Chinese propaganda even referred to Taiwan as sweetheart, seen as 2) creepy by some 4) locals.

other Coast Guards, particularly in the Philippines, over 3) disputed shoals there.